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PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Spoštovana gospa kanclerka Angela Merkel, 
spoštovani gospe in gospodje. Izjemno sem vesel in počaščen, da je danes naša vladna 
delegacija na uradnem in prijateljskem obisku v Zvezni Republiki Nemčiji. Pravzaprav je to moj 
prvi uradni obisk po prisegi nove vlade v tujini. Še posebej smo veseli, da smo danes tukaj na 
prijateljskem obisku na sam Schumannov dan oziroma dan Evrope in tudi v času, ko obhajamo 
dvajseto obletnico vzpostavitve diplomatskih odnosov med Slovenijo in Nemčijo. Priložnost tega 
obiska izkoriščam tudi za iskrene čestitke gospe kanclerki Merklovi pri velikih dosežkih, ki jih je 
nemška vlada dosegla v zadnjih turbulentnih letih, ko je vodila Nemčijo uspešno skozi čeri 
gospodarske krize in ko je bil njen prispevek pri reševanju gospodarske in finančne krize tudi v 
celotni Evropski uniji in evro-območju pravzaprav odločilen. Situacija danes bi bila v Evropi 
bistveno slabša, če ne bi bilo te vodilne in odločilne vloge Nemčije in kanclerke Merklove. 
Marsikatera rešitev, ki je danes za nami in je že odpravila veliko problemov, bi bila verjetno še 
vedno vprašljiva.  
 
Nemčija ni samo prijateljska država Slovenije, s katero imamo dobre politične odnose, je tudi 
najpomembnejša slovenska gospodarska partnerica. V zadnjem času je blagovna in storitvena  
menjava dosegla skoraj 10 milijard evrov. In ta menjava se je povečevala v zadnjem letu, kljub 
kriznim razmeram, kar je za Slovenijo, ki je bolj prizadeta s krizo kot Nemčija, še posebej 
pomembno.  
 
Slovenija se ravno v tem času trudi za izboljšanje poslovnega okolja in za izboljšanje okolja, ki 
bo bolj privlačno za tuje investicije. Nekatere korake na področju davčnega sistema smo že 
storili, zakoni že veljajo, nekaj nalog nas še čaka. Ravno v tem času slovenski parlament 
sprejema verjetno najpomembnejšo odločitev v zadnjem desetletju, s katero želimo v relativno 
kratkem času izravnati oziroma stabilizirati slovenske javne finance in omogočiti hitrejšo 
oziroma ponovno gospodarsko rast in zagon. 
 
Za nas je breme isto. Ne obstaja ali stabilizacija javnih financ, ali gospodarska rast. Stabilizacija 
javnih financ je predpogoj za trajnostni razvoj in trajno gospodarsko rast. Takšna rast, ki bi 
temeljila zgolj na povečevanju dolga je samo odlaganje problema in neodgovorno ravnanje na 
račun prihodnjih generacij. 
 
Kot je že bilo rečeno, imamo zelo podobna stališče do reševanja ključnih problemov, povezanih 
z gospodarsko in finančno krizo v Evropi. Stabilizacija in uravnoteženje javnih financ je 
predpogoj za normalno poslovanje za gospodarsko rast, za normalno načrtovanje tako 
gospodarstva kot družine oziroma posameznikov. Brez te stabilnosti ni mogoče načrtovati 
pozitivne prihodnosti. Zaradi tega je za nas dilema ali rast ali varčevanje umetna. Potrebno je 
spoštovani pravila, potrebno se je sprijazniti s tem, da lahko porabimo toliko kot zaslužimo.  
 



 

Nobena skupnost ne more dolgo obstajati, če del te skupnosti računa, da bo nekdo drug 
plačeval njene račune. Slovenija je v prejšnjem stoletju živela, pravzaprav več desetletij, v 
takšni skupnosti in takšna skupnost je na koncu razpadla. Mislim na bivšo Jugoslavijo. Pravila 
morajo biti jasna in morajo veljati za vse, vsi jih moramo spoštovati. Zato je bila Slovenija tudi 
med prvimi državami, ki je v parlamentu aprila ratificirala fiskalni pakt. Smatramo, da je ta 
fiskalni pakt ne samo ukrep za to, da se zagotovi stabilnost v evro-območju, ampak je v vsaki 
posamični državi članici evra tudi potrebna zaščita davkoplačevalce te države članice, pred tem, 
da bi bili davkoplačevalci v prihodnosti prisiljeni plačevati račune, ki jih sami niso ustvarili. Ko 
gre za Slovenijo - v tem času delamo vse, da bi vzpostavili sistem, v katerem bomo dosegli 
ponovno gospodarsko rast, ki bo omogočila, da bomo razvojno dohitevali povprečje Evropske 
unije. Hkrati pa delamo tudi vse za uskladitev realnih potreb z možnostmi, ker smatramo, da je 
to prvi korak za rast. Zavedamo se, da lažjih poti iz krize ni. Vemo pa, da je veliko lažnih 
prerokov, ki obljubljajo, ampak njim ne mislimo nasedati.   
 
Dogovori in pogodbe na ravni Evropske unije se morajo spoštovati. V skupnem interesu je, da  
dogovore, ki se jih doseže po napornih pogajanjih, čim prej ratificiramo kot tudi implementiramo.  
 
Slovenija v zadnjih letih pri uravnoteženju javnih financ ni bila najbolj soliden partner, vendar pa 
danes vlagamo napore, da to popravimo. Slovenski parlament ravno v teh dneh sprejema 
zakonodajo, ki bo prepolovila naš proračunski primanjkljaj in ga spravila na 3%. Slovenski 
parlament je tudi že začel s proceduro za vpis zlatega fiskalnega pravila v ustavo in računamo, 
da bomo na tej podlagi izravnali naš proračun do leta 2015.  
 
Dejal bi tudi to, da smo veseli izjave, ki jo je ob Schumannovem dnevu oziroma ob dnevu 
Evrope 9. maju včeraj objavila Evropska komisija, ki prav tako opozarja na to, da ni nasprotja 
med varčevanjem in gospodarsko rastjo. Naslov te komunikacije oziroma te izjave je »Akcija za 
rast  in akcija za nova delovna mesta.« Vsi vemo, da je izhod iz krize v novih delovnih mestih in 
da je ustvarjanje novih delovnih mest tudi najboljša socialna politika. Nemčija je to v zadnjih 
letih dokazala. Slovenija se zaveda pozitivnosti te dobre prakse in prepričani smo, da bo takšen 
odmev v prihodnjih letih omogočil, da bo celotna Evropska unija ponovno rasla. Glede tega smo 
optimisti in ta optimizem temelji na dobrih vzorih kakršnega nudi  Nemčija. Hvala lepa. 
 
JASNA VREČKO (STA):  Moje vprašanje se nanaša na pogovore in sodelovanje na področju 
gospodarstva in infrastrukture. Vprašanje se nanaša na oba, zanima me, ali lahko poveste kaj 
več, kaj bolj konkretnega, o čem je bilo govora danes in v zvezi s tem še za slovenskega 
predsednika vlade, kaj je bilo na to temo rečenega včeraj na pogovorih s predsednikom uprave 
Deutsche Bahn? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Nemčija je že danes eden najpomembnejših 
investitorjev v Sloveniji, enaka je tudi raven investicij Slovenije v Nemčiji, kar je odraz dobrega 
gospodarskega sodelovanja.  Veliko investicij med podjetji, tudi med malimi in srednjimi podjetji,  
je trenutno v teku. To ni stvar vlade. Stvar vlade je, da ustvarja pogoje za to, da se bo to 
sodelovanje okrepilo in kar se tiče slovenske vlade je v zadnjih tednih naredila nekatere korake, 
ki Slovenijo delajo za bistveno bolj ugodno okolje za tuje investicije, kot je bila doslej. Znižali 
smo davek na dohodek pravnih oseb, do leta 2015 bo ta davek samo 15%, uvedene so 
olajšave za investicije, davčne počitnice, bistveno bomo znižali stroške in slovenski trg naredili 
prožno varen, kar pomeni, da bo solidarnost obstala, hkrati pa bo delodajalcem omogočala 
večjo fleksibilnost. 
 
Včeraj sem se sestal tudi z vodstvom Deutsche Bahna. Kot veste je v našem prejšnjem 
mandatu tam do leta 2008, potekalo dogovarjanje o ustanovitvi logističnega holdinga med 
Slovenijo in Deutsche Bahnom. Te aktivnosti so potem zaradi volitev in menjave oblasti v 
Slovenije zastale. Tako  da je bil namen včerajšnjega sestanka ugotoviti, ali interes na obeh 
straneh še obstaja. Pogoji so se namreč spremenili. Ugotovili smo, da osnovni interes še 
obstaja. V prihodnosti pa bomo tudi ugotovili, ali so se določeni pogoji spremenili in bomo temu 
primerno seveda določili naše ravnanje. O podrobnostih bomo govorili takrat, ko bodo stvari 



 

dogovorjene. Eden od dogovorov je tudi bil, da tega ne delamo pred kamerami, ampak da se 
bomo dela resno lotili in da ne bomo zbujali pričakovanj prej, preden ne bodo stvari 
dogovorjene. Vendar, kot že rečeno, nek interes obstaja in gremo s testiranji projekta naprej. 
 
MIHA DROZG (POP TV): Kako komentirate razmere v Evropi, predvsem zaradi volitev v 
Franciji in Grčiji. Najprej politika zategovanja pasu, sedaj drugače? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Moje stališče glede tega vprašanja je bilo na nek način 
jasno izraženo že prej. Nikamor ne bomo prišli, če bomo spreminjali pravila igre po vsakih 
volitvah v vsaki državi Evropske unije. Vsako leto je veliko volitev. Evropska unija ima 27 držav 
članic, evro-skupina 17 in tukaj gre za zelo jasno dejstvo. Kar je dogovorjeno, je treba 
spoštovati. Vedno je možno pravilom, ki jih imamo, dodajati nova, jih izpogajati, in to se v 
Evropski uniji stalno dogaja. Vendar pa ne bomo prišli nikamor, če bomo nekaj, kar je že 
dogovorjeno, že prej, preden se uresniči, spreminjali. To tudi ni »fer«. Spreminjati neko 
pogodbo, ki je sredi postopka ratifikacije, pomeni, da ne spoštuješ pravil igre in da ne spoštuješ 
demokratično izražene volje v tistih državah, kjer so ta postopek že končale, računajoč, da bodo 
to naredili tudi drugi. Neka pogodbena skupnost, ki želi postati tudi globlja politična in nasploh 
integracija, kot je Evropska unija, se mora zavedati, da v tej fazi razvoja, lahko gre naprej samo, 
če bomo pravila spoštovali. Veliko teh problemov, ki jih imamo danes, imamo ravno zato, ker se 
nekateri niso držali pravil. 
 


